
Rada Miejska w Solcu Kujawskim 

 

Protokół nr LXXVIII/23  

 

LXXVIII sesja RM odbyta w dniu 28 grudnia 2023 r.  

Obrady rozpoczęto 28 grudnia 2023 r. o godz. 14:30, a zakończono o godz. 15:15 tego 

samego dnia. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 11 Radnych. 

Obecni: 

1. Andrzej Bąbka  

2. Grażyna Bieniek 

3. Bartłomiej Czaki 

4. Agnieszka Dorawa 

5. Justyna Gapska 

6. Beata Kołota 

7. Wiesław Kowalski 

8. Adam Michalak 

9. Tomasz Pacek 

10. Marzanna Szewczyk 

11. Alicja Żaguń 

Nieobecni, usprawiedliwieni Radni: Dariusz Chojnacki, Mariusz Damrat, Szymon Raczyński 

i Tadeusz Szczepański. 

Lista obecności Radnych stanowi – zał. nr 1 

Lista zaproszonych gości stanowi – zał. nr 2.  

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do zaproponowanego porządku obrad 

LXXVII sesji RM ?  

Radni nie wnieśli.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za przyjęciem porządku obrad 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

 



Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Bartłomiej Czaki, Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, 

Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk, 

Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (4) 

Dariusz Chojnacki, Mariusz Damrat, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (zał. 3). 

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec Kujawski na 2023 rok. 

A. Kowalska – Skarbnik Gminy - przedstawiła ww. projekt uchwały. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ? 

Radni nie zgłosili uwag. 

A.Dorawa – Radna RM - podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec 

Kujawski na 2023 rok.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem ww. projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Bartłomiej Czaki, Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, 

Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk, 

Alicja Żaguń 

NIEOBECNI (4) 

Dariusz Chojnacki, Mariusz Damrat, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 

Uchwała Nr LXXVIII/534/23 stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Solec 

Kujawski na lata 2023 – 2043. 

A. Kowalska – Skarbnik Gminy - przedstawiła ww. projekt uchwały. 



 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ? 

Radni nie zgłosili uwag. 

A.Dorawa – Radna RM - podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Solec Kujawski na lata 2023 – 2043. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem ww. projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Bartłomiej Czaki, Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, 

Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk, 

Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (4) 

Dariusz Chojnacki, Mariusz Damrat, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 

 

Uchwała Nr LXXVIII/535/23 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem 

roku budżetowego 2023 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków. 

 

I.Konopa – Dyrektor Wydziału Inwestycji i Planowania Przestrzennego - przedstawiła 

ww. projekt uchwały. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ? 

Radni nie zgłosili uwag. 

A.Dorawa – Radna RM - podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków 

niewygasających z upływem roku budżetowego 2023 oraz ustalenia planu finansowego tych 

wydatków. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem ww. projektu uchwały? 

 



Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Bartłomiej Czaki, Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, 

Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk, 

Alicja Żaguń 

NIEOBECNI (4) 

Dariusz Chojnacki, Mariusz Damrat, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 

 

Uchwała nr LXXVIII/536/23 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej na rzecz Miasta Bydgoszczy na 2023 rok. 

 

J. Żebrowska - Dudek – Dyrektor Wydziału Spraw Obywatelskich - przedstawiła ww. 

projekt uchwały. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ? 

Radni nie zgłosili uwag. 

A.Dorawa – Radna RM - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej na rzecz Miasta Bydgoszczy na 2023 

rok. 

  

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem ww. projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Bartłomiej Czaki, Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, 

Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk, 

Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (4) 



Dariusz Chojnacki, Mariusz Damrat, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 

 

Uchwała nr LXXVIII/537/23 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od zbycia w drodze 

przetargu nieruchomości gruntowej zabudowanej, stanowiącej własność Gminy Solec 

Kujawski. 

 

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego - przedstawiła ww. projekt 

uchwały. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ? 

Radni nie zgłosili uwag. 

A.Dorawa – Radna RM - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

zbycia w drodze przetargu nieruchomości gruntowej zabudowanej, stanowiącej własność 

Gminy Solec Kujawski. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem ww. projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Bartłomiej Czaki, Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, 

Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk, 

Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (4) 

Dariusz Chojnacki, Mariusz Damrat, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 

 

Uchwała nr LXXVIII/538/23 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej. 

 

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego - przedstawiła ww. projekt 



uchwały. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ? 

Radni nie zgłosili uwag. 

A.Dorawa – Radna RM - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem ww. projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Bartłomiej Czaki, Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, 

Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk, 

Alicja Żaguń 

NIEOBECNI (4) 

Dariusz Chojnacki, Mariusz Damrat, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 

 

Uchwała nr LXXVIII/539/23 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia do sądu administracyjnego skargi na 

Rozstrzygnięcie Nadzorcze Nr 80/2023 Wojewody Kujawsko-Pomorskiego z dnia 22 

września 2023 r. 

 

M. Szalewska – Radca Prawny - przedstawiła ww. projekt uchwały. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

A. Michalak - Radny RM – Czy była podstawa prawna i zasadne uchylenie przez Wojewodę 

tej uchwały RM ?   

M. Szalewska – Radca Prawny – przypomniała, że w momencie procedowania nad tą 

uchwałą, Radni byli w pełni świadomi w jakim stanie prawnym działają. Od dwóch lat 

próbujemy ustanowić użytek ekologiczny „Źródliska na Wypaleniskach” czemu w sposób 

bierny lub czynny sprzeciwia się Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska, odmawiając nam 



stosownego uzgodnienia. Podejmując w sierpniu br. uchwałę o ustanowieniu tego użytku 

ekologicznego w uzasadnieniu wskazano, że jest to wyraz sprzeciwu Rady Miejskiej w Solcu 

Kujawskim do tego typu działań Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska. Kierując się 

wiedzą prawniczą Radca wyraziła przekonanie, że sąd stwierdzi nieważność tej uchwały, 

ponieważ nie został spełniony wymóg proceduralny, czyli uzyskanie uzgodnienia z RDOŚ. 

Dlatego zdecydowaliśmy się o podjęcie działań dwutorowych i tak zaskarżyliśmy też do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie bezpośrednio działania Regionalnego 

Dyrektora Ochrony Środowiska i Generalnego Dyrektora Ochrony Środowiska. Istnieje realne 

zagrożenie, że zanim uporamy się z rozpatrzeniem tej sprawy przez Sąd Administracyjny w 

Warszawie to źródliska te zostaną zniszczone. Reasumując, w sierpniu br. Rada Miejska 

podjęła uchwałę, mając świadomość stanu prawnego w jakim funkcjonujemy ale podjęła 

decyzję wskazując w uzasadnieniu do uchwały swój wyraz sprzeciwu wobec działań organów 

ochrony środowiska, które odmawiają nam uzgodnienia projektu uchwały w sprawie 

ustanowienia źródlisk na Wypaleniskach.         

A.Dorawa – Radna RM - podjęcie uchwały w sprawie wniesienia do sądu administracyjnego 

skargi na Rozstrzygnięcie Nadzorcze Nr 80/2023 Wojewody Kujawsko-Pomorskiego z dnia 

22 września 2023 r. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem ww. projektu uchwały? 

   

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Bartłomiej Czaki, Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, 

Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk, 

Alicja Żaguń 

NIEOBECNI (4) 

Dariusz Chojnacki, Mariusz Damrat, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 

 

Uchwała nr LXXVIII/540/23 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku z dnia 7 grudnia 2023 r. 

T. Pacek – Z-ca Przewodniczącego K. Skarg, Wniosków i Petycji - przedstawił ww. 

projekt uchwały. 



B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ? 

Radni nie zgłosili uwag. 

A.Dorawa – Radna RM - podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku z dnia 7 

grudnia 2023 r. 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem ww. projektu uchwały? 

  

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Bartłomiej Czaki, Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, 

Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk, 

Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (4) 

Dariusz Chojnacki, Mariusz Damrat, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 

 

Uchwała nr LXXVIII/541/23 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

11. Przyjęcie przez Radę Miejską w Solcu Kujawskim stanowiska w sprawie poparcia 

petycji Fundacji JeKo „Jak Jeż z Kotem” w Solcu Kujawskim. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - przedstawił ww. projekt stanowiska. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu stanowiska ? 

Radni nie zgłosili uwag. 

A.Dorawa – Radna RM – przyjęcie stanowiska w sprawie poparcia petycji Fundacji JeKo 

„Jak Jeż z Kotem” w Solcu Kujawskim. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem ww. projektu 

stanowiska ? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 



Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Bartłomiej Czaki, Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, 

Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk, 

Alicja Żaguń 

NIEOBECNI (4) 

Dariusz Chojnacki, Mariusz Damrat, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 

 

Stanowisko stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

12. Przyjęcie przez Radę Miejską w Solcu Kujawskim stanowiska w sprawie poparcia 

apelu Rady Miejskiej Pruszcz z dnia 21 grudnia 2023 r. kierowanego do Zarządu 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego w sprawie wprowadzenia zmian w Uchwale 

antysmogowej obowiązującej na obszarze województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

 

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza - przedstawiła ww. projekt stanowiska. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu stanowiska ? 

Radni nie zgłosili uwag. 

A.Dorawa – Radna RM – przyjęcie stanowiska w sprawie poparcia apelu Rady Miejskiej 

Pruszcz z dnia 21 grudnia 2023 r. kierowanego do Zarządu Województwa Kujawsko-

Pomorskiego w sprawie wprowadzenia zmian w Uchwale antysmogowej obowiązującej na 

obszarze województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

 B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem ww. projektu 

stanowiska ? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Bartłomiej Czaki, Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, 

Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk, 

Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (4) 

Dariusz Chojnacki, Mariusz Damrat, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 



 

Stanowisko stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

13. Wolne głosy i wnioski. 

 

A. Michalak – Radny RM – przekazał zebranym życzenia otrzymane od Marszałka 

województwa. Zgłosił wnioski dot.: 

- przekazania informacji o sytuacji związanej ze sprzedażą nieruchomości gruntowych na 

Parku Przemysłowym  

- przyznania przez Burmistrza lokalu socjalnego, poza kolejnością młodemu Ukraińcowi, 

który w tym lokalu nie przebywa. Zwrócił się z prośbą o przesłanie Radnym na skrzynki 

meilowe protokołu z kontroli, która została przeprowadzona w tej sprawie oraz przekazanie  

informacją co dalej Gmina zamierza z tą sprawą zrobić.  

Odpowiedzi udzieliła T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego informując, że 29 grudnia 

br. wybiera się do Bydgoszczy na akt notarialny, z uwagi na to, że taki termin został 

wyznaczony. Przyznała, że Burmistrz przyznał mieszkanie jednopokojowe osobie, która 

przyjechała z Ukrainy, a to dlatego, ze z pozyskanych informacji wiadomo było, że jego żona 

kilka miesięcy przebywała w piwnicach i była w bardzo złym stanie psychicznym. Jak tylko 

jednak Burmistrz dowiedział się, że osoba ta już w tym lokalu nie przebywa, to podjął  

natychmiastowe działania i tego samego dnia wysłane pismo wypowiadające umowę najmu. 

Lokal został zatem odzyskany.      

B. Kołota – Radna RM – założyła wnioski dot.: 

- przywrócenia ławek wzdłuż ul. Leśnej, które zostały zabrane na czas remontu i budowy 

ścieżki rowerowej, 

 - aut stojących bardzo długo i blokujących miejsca parkingowe m.in. koło Biblioteki czy na 

parkingu przy ul. Ugory. Czy Urząd może wysłać jakieś monity do właścicieli tych aut ?  

- wyrównania dróg dojazdowych m.in. do ul. Zbożowej, Prostej, Wiosennej czy Słonecznej.  

Odpowiedzi udzieliła T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego informując, że trzeba 

sprawdzić, w których miejscach te ławki postawić, żeby nie kolidowały z rowerzystami 

poruszającymi się ścieżką rowerową. W sprawie równania dróg, zobaczymy na ile pozwoli 

nam na to sytuacja finansowa. Sprawdzimy co da się zrobić. Co do parkowania aut, to 

przypomniała, że parkingi są ogólnodostępne i Urząd nie ma prawa tych aut z nich usuwać. 



Należałoby jedynie wystąpić do Komunikacji z prośbą o udzielenie informacji i ustalić do 

kogo te auta należą. Spróbujemy coś z tym zadziałać. Rozwiązaniem tej sytuacji byłyby 

parkingi płatne, ale wówczas należałoby to kontrolować. Trzeba będzie nad tym pomyśleć.    

B. Kołota – Radna RM – Radna dodała, że nie jest zwolenniczką tworzenia płatnych 

parkingów.  

A. Michalak – Radny RM – dodał, że nie można nikomu zabronić stawiania aut, skoro 

parkingi są ogólnodostępne, postawienie parkometrów w miejscach najbardziej 

newralgicznych rozwiązałoby sprawę.  

A. Żaguń – Radna RM – mieszkańcy korzystający z TV Solec poprosili, aby zwrócić się do 

Burmistrza jako udziałowca tej telewizji z prośbą o wystąpienie do zarządu TV Solec z 

propozycją umieszczenia w ofercie Telewizji Republika. Czy są takie możliwości techniczne i 

prawne ?   

Odpowiedzi udzieliła T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego informując, że przekaże 

tą sugestię do TV Solec.  

 

14. Zamknięcie sesji. 

B. Czaki – Przewodniczący RM – złożył wszystkim życzenia noworoczne i podziękował 

Radnym, Burmistrzowi oraz współpracownikom i osobom zebranym za udział w sesji i 

zamknął obrady sesji o godz. 15.15. 

 

 

                                                                                                                           Bartłomiej Czaki  

                                                                                                   Przewodniczący Rady Miejskiej  

                                                                                                                      w Solcu Kujawskim 

  

 

Protokołowała:  

Katarzyna Ciudzińska 


